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Datum  
2024-06-11  

 
   
 
Plats och tid Kommunkontoret Pyramiden, Hällefors, kl. 13.00-16.20 

Beslutande Ledamöter 
Se bilagd förteckning 

 

 Ersättare, ej tjänstgörande 
Christina Kuurne (S) 

 

Övriga närvarande Kommunchef Veronica Svensson 
Länsstyrelsen chef plan och kultur Jonas Jansson, 
samhällsplanerare Camilla Lund, samhällsplanerare 
Helena Siegert och länsarkitekt Gustav Hedlund, del 
av beredningstid 
Samhällsplanerare Madeleine Eriksson, del av 
beredningstid 
Samhällsutvecklingschef Ulf Skog, beredningstid och 
del av möte 
Skolchef Tina Lanefjord, del av beredningstid 
Nämnd- och förvaltningsadministratör Linda 
Bengtzing, del av möte 
Nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist 

 

Justerare Allan Myrtenkvist (S) och Håkan Bergström (S)  
 
Justeringens plats och tid Kommunkontoret måndag 17/6 2024 kl. 13.00 
 
Underskrifter   
 Sekreterare Paragrafer 105-127 
 Malin Bergkvist  
   
 Ordförande 
 Cecilia Albertsson  
   
 Justerare 
 Allan Myrtenkvist Håkan Bergström  
  ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2024-06-11 
    
Datum då anslaget sätts upp 2024-06-18 Datum då anslaget tas ned 2024-07-10 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret 
 
   
Underskrift 
 Malin Bergkvist  
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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
 Wilhelm Tham GL  
 Sten Walegren GL  
 Lars-Göran Zetterlund C  
 Ulrika Jonsson M  
 Cecilia Albertsson, ordf M  
 Abdelmajid Elmoussaoui S Christer Olken (S) 
 Allan Myrtenkvist S  
 Håkan Bergström S  
 Katja Ollila V  
 Saskia van der Zanden V Bo Werner (V) 
 Vakant SD Margeurite Wase (C) 
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Ärenden under beredningstid 

Chef plan och kultur Jonas Jansson, samhällsplanerare Camilla Lund, 
samhällsplanerare Helena Siegert och länsarkitekt Gustav Hellund alla från 
länsstyrelsen Örebro informerar kring samhällsplanering. 
 
Inledningsvis ges en översiktlig bild av länsstyrelsens uppdrag och 
organisation, med särskild fokus på uppdrag inom samhällsplanering. Därefter 
ges en fördjupad bild av uppdragen inom samhällsplanering och 
länsstyrelsens olika roller inom dessa processer. Avslutningsvis ges 
information kring gestaltad livsmiljö. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om gränsen mellan stad och land 
utifrån strandskyddslagstiftningen, vilket besvaras av samhällsplanerare 
Camilla Lund. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur länsstyrelsen kan ge 
rådgivning i tillexempel komplexa ärenden, vilket besvaras av 
samhällsplanerare Camilla Lund och samhällsplanerare Helena Siegert. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om avstånd i strandskyddslagstiftningen, 
vilket besvaras av samhällsplanerare Camilla Lund. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om när PBL infördes, vilket 
besvaras av samhällsplanerare Helena Siegert. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om antalet anställda på länsstyrelsen, vilket 
besvaras av chef plan och kultur Jonas Jansson. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om förväntat antal deltagare på 
seminarium särskilt riktat mot mindre kommuner länsstyrelsen planerar för 
under hösten, vilket besvaras av länsarkitekt Gustav Hellund. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om uppdrag inom social dumping, vilket 
besvaras av chef plan och kultur Jonas Jansson. 
 
Under informationen yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M), Sten 
Walegren (GL), Lars-Göran Zetterlund (C), Margeurite Wase (C) och Allan 
Myrtenkvist (S). 
 
--- 
 
Samhällsutvecklingschef Ulf Skog informerar kring de skogsåtgärder som har 
genomförts eller planeras att genomföras under 2024, nämligen Fjällbo, Norr 
hembygdsgården och Hökhöjdens naturreservat. 
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Vidare informerar samhällsutvecklingschef Ulf Skog kring de styrdokument 
och lagstiftning som finns på området, betonar skillnaden mellan skog i 
naturreservat och övrig skog. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om vad som avses med ”naturligt 
ursprungligt skick”, vilket delvis besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf 
Skog. Sten Walegren (GL) ställer följdfråga om hur långt tillbaka 
samhällsutvecklingschef tittar, vilket delvis besvaras av 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om åkrar och ängar omfattas av kravet på 
att återskapas, vilket besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om när projektet vid Fjällbo 
påbörjades, vilket besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om lagstiftning för exempelvis ängar gäller 
privata ägare också, vilket delvis besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf 
Skog. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om varför avverkning inte bara sker på 
vintern, vilket besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om när skötselplanen antogs, 
vilket besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om hur mycket Hällefors kommun får in på sina 
skogar, vilket delvis besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om kostnad för angrepp av 
granbarkborre, vilket besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om hantering av sälg, vilket besvaras av 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om det är samma företag som gallrat vid 
Fjällbo som kommer göra det i Hökhöjden, vilket besvaras av 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om nedtagning av sly och varför lövsly slagits 
ner om lövskog ska bevaras, vilket delvis besvaras av 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Under informationen yttrar sig Margeurite Wase (C), ordförande Cecilia 
Albertsson (M), Sten Walegren (GL), Wilhelm Tham (GL), Allan 
Myrtenkvist (S), Christer Olken (S), Katja Ollila (V) och Lars-Göran 
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Zetterlund (C), flera vid upprepade tillfällen. 
 
--- 
 
Skolchef Tina Lanefjord informerar kring skolskjutsar med utgångspunkt i 
lagstiftningen, riktlinjer i Hällefors kommun och genomförd upphandling 
samt de synpunkter som lämnats i ett medborgarförslag om skolskjutsar. 
Skolchef Tina Lanefjord lämnar även exempel på jämförelser med 
närliggande kommuner. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om avtalets längd, vilket besvaras av 
skolchef Tina Lanefjord. 
 
Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om det finns någon maxtid för hur länge en 
elev behöver sitta på skolbussen, vilket besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om vad det skulle kosta med en till skolbuss 
utifrån ett ekonomiskt helhetsperspektiv, vilket besvaras av skolchef Tina 
Lanefjord. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om uppföljning av avtalet, vilket besvaras 
av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om kvalitetskrav utifrån framkomlighet på 
mindre vägar vintertid, vilket besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Under informationen yttrar sig Ulrika Jonsson (M) och Allan Myrtenkvist (S). 
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105 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde, vilket godkänns. 
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§ 106 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 107 Utredning badhusprojektet, dnr KS 24/00111 

Beslutsunderlag 
KS 2024-03-04 § 35 
Avtal Conectura AB, dnr KS 24/01522 

Ärendet 
Förvaltningen har framkommit att utredning av badhusprojektet krävs. Avtal 
har tecknats med företaget Conectura AB som kommer genomföra en 
granskning av processen kring bygget av badhuset.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förvaltningen föreslår att utredningen på 195 tusentals kronor finansieras 
via kommunstyrelsens strategimedel år 2024. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Utredning av badhusprojektet på 195 tkr finansieras via kommunstyrelsens 
strategimedel år 2024. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Katja Ollila (V) fråga 
om anledningen till att en utredning diskuterats var att det fanns frågetecken 
kring faktureringen, vilket besvaras av kommunchef Veronica Svensson. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om förvaltningen alltså inte vet om det har skett 
felfakturering eller ej, vilket besvaras av kommunchef Veronica Svensson 
som även tillför uppgifter kring processen. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om upphandling redan är gjord, vilket besvaras 
av kommunchef Veronica Svensson. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om denna utredning bara avser ekonomiska delar 
eller hela badhuset samt underlag för utredning, vilket delvis besvaras av 
kommunchef Veronica Svensson. Kommunchef Veronica Svensson 
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informerar vidare att ett skriftligt avtal finns. 
 
Mötet ajourneras cirka fem minuter och Katja Ollila (V) får ta del av det 
beslutsunderlag som hänvisas till i tjänsteskrivelsen. Underlaget mejlas även 
till hela kommunstyrelsen efter mötet. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Katja Ollila (V) och ordförande Cecilia 
Albertsson (M). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Utredning av badhusprojektet på 195 tkr finansieras via kommunstyrelsens 
strategimedel år 2024. 
 
 
Exp till 
Veronica Svensson 
Jessica Jansson 
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§ 108 Yttrande över revisorernas granskning av 
årsredovisning 2023, dnr KS 24/00075 

Beslutsunderlag 
 Revisorernas granskning av årsredovisningen 2023, daterad 2024-04-08 

 
Ärendet 
Kommunens revisorer har granskat årsredovisningen för 2023 och vid 
granskningen har de biträtts av upphandlade revisionsbolaget KPMG. Senast 
den 31 juni 2024 önskar revisorerna att kommunstyrelsen yttrar sig över 
revisionsrapporten och yttrandet ska skickas till KPMG.  
 

Social konsekvensanalys 
Det är inte genomfört någon särskild analys utifrån detta perspektiv. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Det är inte genomfört någon särskild analys utifrån detta perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Utifrån genomförd granskning har de noterat att kommunen gör två avsteg 
från lag och god sed.  

 
1. Kommunen redovisar samtliga leasingkontrakt som operationell leasing, 

vilket fortfarande görs. Just nu pågår ett arbete inom 
kommunförvaltningen tillsammans med konsultstöd att utifrån ingångna 
leasing- och avropsavtal värdera samtliga avtal och redovisa dem enligt 
Rådet för redovisnings rekommendation 5. Målsättningen är att det arbetet 
ska vara klart i samband med delårsbokslutet 2024.  

2. Om kommunen ska återställa ett negativt resultat eller inte är upp till 
kommunfullmäktige att besluta, vilket de gjort i samband med 
fastställande av kommunens årsredovisning 2023. De synnerliga skäl som 
hänvisas till är omställningskostnader som inte kommer att finnas kvar 
från och med hösten 2024. 
 
 
 
 
När det gäller måluppfyllelsen har det tidigare beslutats att de årliga 
resultatmål som kommunstyrelsen antar utifrån kommunfullmäktiges 
inriktningsmål för respektive mandatperiod ska fastställas även av 
kommunfullmäktige. Detta har visat sig att det inte har gjorts för 
verksamhetsåret 2023 som gjort att revisionen inte kunnat granska några 
årliga fastställda mål. I årsredovisningen har förvaltningen följts upp 
kommunstyrelsens resultatmål som är antagna utifrån beslutade 
indikatorer. För verksamhetsåret 2024 kommer den beslutade rutinen för 
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resultatmålen att säkerställas som gör att revisionen kommer att kunna 
revidera årliga mål för fullmäktige.  
 
I samband med interngranskningen som gjordes i slutet av året genom 
KPMG enligt det nya direktivet för revision uppmärksammades att 
rutinerna för att attestera manuella bokföringsorder samt attestordningen 
bör ses över. Förvaltningen kommer att se över dessa rutiner med början 
sommaren 2024. 

 
Kommunstyrelsens presidiums förslag till beslut  
 
Ovanstående utgör kommunstyrelsens yttrande över revisorernas 
grundläggande granskning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens presidiums förslag till 
beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Ovanstående utgör kommunstyrelsens yttrande över revisorernas 
grundläggande granskning. 
 
 
Exp till 
Revisorerna 
Jessica Jansson 
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§ 109 Extraavgift för finansiering av 
specialundersökning miljöavgifter Gullspångsälven med 
biflöde, dnr KS 24/00113 

Beslutsunderlag 
Förfrågan från Gullspångsälvens vattenvårdsförbund och vattenråd, inkom 16 
maj 
Mötesprotokoll från medlemsmöte för Gullspångsälvens vattenvårdsförbund 
och vattenråd 2024-05-08 

Ärendet 
I samband med medlemsmöte för Gullspångsälvens vattenvårdsförbund och 
vattenråd 2024-05-08 lyftes behovet av extra finansiering för att kunna 
genomföra en specialundersökning kring miljögifter.  
 
Gullspångs vattenvårdsförbund önskar att kartlägga samtliga miljögifter i 
recipient och sediment i Gullspångsälven och älvens biflöden under 2024.  
 
Enligt information från mötet är det ett lagkrav att genomföra 
undersökningarna och ett föreläggande till den enskilda om att genomföra 
provtagning kan ske om undersökningarna inte genomförs samordnat. 
 
Respektive medlem i förbundet måste senast svara förbundet senast den 11 
juni. Detta för att det skall vara möjligt att genomföra undersökningen under 
2024. Kommunförvaltningen ställer sig bakom förslaget.  

    Social konsekvensanalys 
     Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kostnaden för att finansiera projektförslaget uppgår till cirka 260 000 
kronor. Karlskoga kommun har beslutat att finansiera upp till 100 000 
kronor. Övriga kommuner behöver bidra med 17 700 kronor. 
Kommunförvaltningen föreslår att finansiering sker via kommunstyrelsens 
strategimedel år 2024. Kostnaden kan bli lägre om bidrag beviljas. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan har inte skett. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Hällefors kommun godkänner förslaget om specialundersökningar 
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och kostnaden på 17 700 kronor finansieras via kommunstyrelsen 
strategimedel år 2024. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet tillför Sten Walegren, i rollen 
som styrelseledamot i Gullspångs vattenvård, i ärendet. 
 
Nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist tillför uppgift om 
återkoppling till Gullspångsälvens vattenvårdsförbund och vattenråd. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Allan Myrtenkvist (S), Sten Walegren 
(GL) och Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Hällefors kommun godkänner förslaget om specialundersökningar 
och kostnaden på 17 700 kronor finansieras via kommunstyrelsen 
strategimedel år 2024.  
 
 
Exp till 
Gullspångsälvens vattenvårdsförbund och vattenråd 
Ulf Skog 
Jessica Jansson 
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§ 110 Upphävande av krisledningsplan, dnr KS 19/00334 

Beslutsunderlag 
KF 2020-01-14 § 14 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-01-14 § 14 om krisledningsplan för 
Hällefors kommun, att gälla tills vidare. Sedan planen antogs har både 
kommunens egen organisation, lagstiftning och övrig omvärld förändrats och 
därför behöver en ny krisledningsplan upprättas.  
 
Kommunförvaltningen föreslår, då krisledningsplanen huvudsakligen handlar 
om tjänstepersonsorganisationen, att en ny krisledningsplan antas av 
kommunchef och att den ska gälla från och med 2024-10-01. Med antagandet 
av ny krisledningsplan upphör tidigare antagen krisledningsplan att gälla.  
 
Krisledningsnämndens reglemente och andra styrdokument som berör den 
politiska krisorganisationen ska naturligtvis även fortsättningsvis antas av 
kommunfullmäktige. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Upphävandet i sig har inga ekonomiska konsekvenser. Krisledningsplanen 
reglerar däremot hur ekonomiska beslut fattas och redovisas vid en 
extraordinär händelse, då en sådan nästan alltid innebär en ekonomisk 
belastning. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Hällefors kommuns krisledningsplan upphör att gälla 2024-10-01 eller så 
snart därefter som kommunchef beslutat om en ny krisledningsplan. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar kris- och 
beredskapssamordnare Martin Modig och ordförande Cecilia Albertsson (M) 
tillför. 
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Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga om beslutande instans i 
detta ärende, vilket besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin 
Bergkvist. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Hällefors kommuns krisledningsplan upphör att gälla 2024-10-01 eller så 
snart därefter som kommunchef beslutat om en ny krisledningsplan. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Katja Ollila (V) fråga 
om det är hela krisledningsplanen som ska upphävas, vilket besvaras av 
nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Katja Ollila (V) ställer följdfråga om varför kommunfullmäktige tidigare 
antagit dokumentet och det nu ska antas av kommunchef, vilket delvis 
besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist och 
kompletteras av kommunchef Veronica Svensson. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Hällefors kommuns krisledningsplan upphör att gälla 2024-10-01 eller så 
snart därefter som kommunchef beslutat om en ny krisledningsplan. 
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§ 111 Ny informations- och kommunikationspolicy, dnr 
KS 24/00086 

Beslutsunderlag 
KF 2012-06-12 § 84 
Förslag på ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors 
kommun. 

Ärendet 
Den informations- och kommunikationspolicy som finns skrevs år 2012. 
Tjänstepersonerna på enheten för kommunikation och näringsliv har reviderat 
policyn på uppdrag av kommunchefen.  

 
Hällefors kommuns informations- och kommunikationspolicy är inriktad på 
att främja en effektiv och transparent kommunikation både internt och externt. 
Målsättningen är att göra kommunikationen enkel, snabb och tydlig för  
medborgarna samt att upprätthålla höga standarder av saklighet och öppenhet. 
 
Informations- och kommunikationspolicy syftar till att främja en positiv bild 
av kommunen, öka medborgarnas delaktighet och förtroende samt säkerställa 
öppenhet och tillgänglighet i kommunikationsarbetet. Kommunikationen 
riktas främst mot kommuninvånare, näringsliv och medarbetare genom olika 
kanaler.  
 
Kommunstyrelsen och kommunchefen har övergripande ansvar för 
kommunikationen, medan varje chef och arbetsledare har ansvar för att 
integrera kommunikationsaspekten i verksamheten.  
 
Enheten för kommunikation och näringsliv förslår att informations- och 
kommunikationspolicy ska antas. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
Anta ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors kommun. 
 
Den nya informations- och kommunikationspolicyn gäller från och med 2024-
10-01. 
 
Informations- och kommunikationspolicyn för Hällefors kommun antagen av 
kommunfullmäktige 2012-06-12 § 84 upphör därmed att gälla. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
turistsamordnare/kommunikatör Camilla Sandblad. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och påpekar ett skrivfel i policyn under 
punkt 5 målgrupper. Uppdatering i dokumentet sker innan behandling i 
kommunstyrelsen. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga kring kommunikation från 
gemensamma nämnder och förvaltningar och dialogen med dessa, vilket 
besvaras av turistsamordnare/kommunikatör Camilla Sandblad. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M), Lars-
Göran Zetterlund (C) och Susanne Grundström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors kommun. 
 
Den nya informations- och kommunikationspolicyn gäller från och med 2024-
10-01. 
 
Informations- och kommunikationspolicyn för Hällefors kommun antagen av 
kommunfullmäktige 2012-06-12 § 84 upphör därmed att gälla. 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet informerar nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist om att det skrivfel som 
uppmärksammades under allmänna utskottets behandling av ärendet har 
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korrigerats innan förslag på policy skickades ut till kommunstyrelsen. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Anta ny informations- och kommunikationspolicy för Hällefors kommun. 
 
Den nya informations- och kommunikationspolicyn gäller från och med 2024-
10-01. 
 
Informations- och kommunikationspolicyn för Hällefors kommun antagen av 
kommunfullmäktige 2012-06-12 § 84 upphör därmed att gälla. 

 
 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
19(50) 

Datum  
2024-06-11  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 112 Nya avgifter för kopia av allmän handling, dnr KS 
20/00016 

Beslutsunderlag 
Avgifter för begäran av allmän handling 
 
Ärendet 
Allmänheten har i enlighet med TF 2:16 rätt att utan avgift ta del av allmänna 
handlingar på plats hos en kommun. Den som önskar ta del av allmän 
handling har rätt att mot fastställd avgift få en kopia, avskrift eller utskrift av 
handlingen.  
 
Hällefors kommuns avgifter för kopiering av allmän handling beslutades 
senast av kommunfullmäktige 2006-11-07. Kommunförvaltningen vill därför 
lyfta avgifterna till nytt beslut. 
 
Till grund för avgiften ligger självkostnadsprincipen: kommuner får bara ta 
betalt för den faktiska kostnaden för olika insatser och varken göra ett 
överskott på eller subventionera det utförda arbetet. I fråga om avgifter för 
kopiering ska kommunerna också ta hänsyn till avgiftsförordningen som är 
styrande för statliga myndigheter. 
 
I förhållande till 2006 är det idag betydligt vanligare att en kopia på allmän 
handling lämnas ut i digital form. Kommunens diarium är idag digitalt och de 
allmänna handlingarna finns normalt tillgängliga i pdf-format. Då 
kommunförvaltningen ser det som önskvärt att handlingar i första hand 
lämnas ut digitalt, föreslås ingen avgift för detta. 
 
Då flera av de format som tidigare funnits med i bestämmelserna numer inte 
är aktuella eller längre läsbara, föreslås att dessa tas bort ur bestämmelserna. 
Vidare föreslås att antalet avgiftsfria kopior ska höjas från 9 till 19, samt att 
en anpassning av kostnaden för nedlagd arbetstid görs för att motsvara dagens 
kostnadsläge. 
 
Vidare förtydligas att kopiering av andra handlingar än allmänna handlingar 
som finns tillgängliga hos kommunen enbart utförs hos folkbiblioteket. Detta 
ska utföras på ett sådant sätt att kommunen inte riskerar att utföra arbete som 
annars skulle kunna genomföras på tryckeri eller i annan näringsverksamhet. 
Inte heller får kommunen bidra till kopiering av material som skyddas av 
upphovsrätt eller annat. 
 

Ekonomi 
Kommunförvaltningen föreslår att antalet avgiftsfria kopior höjs från 9 till 
19. Kostnaden för 20 kopior föreslås vara 100 kronor och varje kopia 
därutöver kostar två kronor. 
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För arbetstid vid exempelvis avskrift av ljudband eller –filer, föreslås en 
avgift om 125 kr per påbörjad kvart. 
 
I fall som är speciellt komplexa, eller där en begäran av omfattande men 
lättkopierat material leder till att avgifterna är uppenbart oskäliga, föreslås 
att ansvarig chef ska kunna besluta om undantag från taxan. 
 
Då kommunförvaltningen under ett år bara får ett fåtal förfrågningar av 
kopiering eller avskrift av större material, bedöms avgifterna inte få någon 
betydande påverkan på ekonomin. 
 
Folkhälsa 
Kommunförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan 
utifrån detta perspektiv. 
 
Miljö 
Ur ett miljöperspektiv är det önskvärt att kopior av allmänna handlingar 
distribueras digitalt. 
 
Medborgarperspektiv 
Det är en grundläggande och grundlagsskyddad rättighet för medborgarna 
att kunna ta del av myndigheters allmänna handlingar. Det ska vara tydligt 
för medborgarna på vilket sätt och till vilken kostnad detta kan ske. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Avgifter för kopiering av allmän handling med mera för Hällefors kommun 
antas. 
 
Tidigare avgifter för kopiering, avskrifter mm. för Hällefors kommun upphör 
att gälla 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Avgifter för kopiering av allmän handling med mera för Hällefors kommun 
antas. 
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Tidigare avgifter för kopiering, avskrifter mm. för Hällefors kommun upphör 
att gälla 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Allan Myrtenkvist (S) 
fråga om kommunen inte tar betalt för utlämning digitalt, vilket besvaras av 
ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Avgifter för kopiering av allmän handling med mera för Hällefors kommun 
antas. 
 
Tidigare avgifter för kopiering, avskrifter mm. för Hällefors kommun upphör 
att gälla 
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§ 113 Yttrande över initiativ gällande riktlinjer för 
digitala sammanträden från kommunfullmäktiges 
presidium, dnr KS 20/00247 

Beslutsunderlag 
KF 2020-12-08 § 183 
KS 2021-01-26 § 5 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges presidium väckte under 2020 ett initiativ gällande 
riktlinjer för digitala sammanträden. Kommunallagen tillåter numer 
deltagande på distans, och initiativet tillkom under pandemin med de 
restriktioner den medförde. 
 
Kommunförvaltningen tog under 2021 fram ett förslag till riktlinje som då 
skickades på remiss till fullmäktiges och nämndernas presidier, dock utan att 
någon återkoppling inkom. 
 
Under 2022 skickades förslaget istället till samtliga partier i fullmäktige, men 
fortfarande utan att någon återkoppling skedde. 
 
Under 2023 har kanslichef muntligen varit i kontakt med presidier och 
gruppledare, och intrycket är att det politiskt inte bedöms finnas något behov 
av en riktlinje för deltagande på distans. Kommunallagen medger deltagande 
på distans i fullmäktige och nämnder under förutsättning att fullmäktige 
beslutat att det är tillåtet. Underlydande organ som exempelvis utskott 
behandlas inte i kommunallagen och kan därmed hanteras så som ordförande 
finner lämpligt. 
 
Efter kontakter med partierna, bedömer kommunförvaltningen att det inte 
finns något behov av en riktlinje för hur deltagande på distans ska hanteras, 
utan det blir i praktiken en fråga för det berörda organets ordförande. Därmed 
föreslår kommunförvaltningen att initiativet om riktlinjer för digitala 
sammanträden avskrivs. 

Social konsekvensanalys 
Möjligheten till deltagande på distans bedöms som positiv. Det ger 
närvaromöjlighet för förtroendevalda som annars inte skulle kunna delta i 
politiska sammanträden, och det skapar möjligheter att upprätthålla det 
demokratiska ramverket även under förutsättningar då fysiska 
sammanträden inte är möjliga att genomföra.  
 
I samtal betonar samtidigt många förtroendevalda vikten av att träffas 
fysiskt då gemensamma frågor ska diskuteras och beslutas. 

Miljömässig konsekvensanalys 
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Deltagande på distans minskar behovet av resor, vilket är positivt ur 
miljösynpunkt. Förutsättningen för positiv inverkan är att ledamöterna 
redan har tekniska förutsättningar för deltagande och inga nya enheter 
behöver skaffas. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Liksom i fråga om miljön är detta beroende på om nya tekniska enheter 
behövs för närvaro på distans. Minskade kostnader för reseersättning 
bedöms som försumbart. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Ärendet om riktlinjer för digitala sammanträden avskrivs. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Susanne Grundström (S), ordförande Cecilia Albertsson (M) och Lars-Göran 
Zetterlund (C) yttrar sig. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Ärendet om riktlinjer för digitala sammanträden avskrivs. 
 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Ärendet om riktlinjer för digitala sammanträden avskrivs. 
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§ 114 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
öppettider i badhuset, dnr KS 23/00324 

Beslutsunderlag 
Madelene Jönssons (SD) motion  
Instruktion för kommunchef 

 
Ärendet 
Madelene Jönsson (SD) yrkar i sin motion att kommunstyrelsen ska arbeta för att 
minimera chefleden för att frigöra medel för utökad verksamhet i simhallen.  

 
I kommuner finns inte på samma sätt som i statliga myndigheter någon tydlig 
reglering av ansvarsfördelningen mellan förtroendevalda och profession. Historiskt 
sett sköttes den kommunala förvaltningen i hög grad direkt av förtroendevalda, men i 
takt med att den kommunala administrationen blev allt större och mer komplex, 
professionaliserades förvaltningen. Under efterkrigstiden gick denna utveckling allt 
snabbare och sedan lång tid har en praxis etablerats där förtroendevalda styr genom 
mål och budget medan en professionell förvaltning ansvarar för verkställighet och 
verksamhet.  

 
Trots att praxis sedan länge är etablerad, dröjde det ända till 2018 innan anställda 
första gången skrevs in i kommunallagen – även om exempelvis rektor och socialchef 
krävs i speciallagstiftning.  

 
I kommunallagens 7 kap, 1-2 §§ framgår att kommunstyrelsen ska utse en 
kommundirektör (i Hällefors kommunchef) som ska ha den ledande ställningen bland 
kommunens anställda och vara chef över styrelsens förvaltning. I en instruktion ska 
styrelsen dels fastställa hur förvaltningen ska ledas, dels fastställa vilka uppgifter i 
övrigt som kommunchefen ska ha. Kommunchef är den enda tjänstepersonen i 
Hällefors som tillsätts genom politiskt beslut.  

 
I kommunchefens instruktion bör eventuella begränsningar eller ramar för 
exempelvis kommunchefens möjligheter att organisera 
kommunstyrelseförvaltningens eller att anställa personal framgå. Några sådana 
begränsningar finns inte i den instruktion som kommunstyrelsen antog 2023-11-21 § 
234.  

 
En kommuns verksamheter ska bedrivas med iakttagande av god ekonomisk 
hushållning. I detta ingår att förvaltningsorganisationen ska vara så effektivt 
utformad som möjligt. Därutöver ska kommunförvaltningen bedriva verksamheten 
inom ramen för den kommunala kompetensen och i enlighet med gällande 
lagstiftning, samt inom fastställd budget och i linje med de politiskt beslutade målen.  

 
I fråga om badhuset, är bedömningen att befintlig organisation väl svarar mot 
ovanstående. För kommunförvaltningen, precis som för motionären, är det självklart att 
organisationen ska vara effektiv, att badhuset har generösa öppettider och att den 
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verksamhet som bedrivs är trygg och säker. Den bedömning som har gjorts gällande 
badhuset, är att rollen som badhuschef är viktig för att detta ska kunna uppnås, då det 
finns en omfattande administration kopplad till verksamheten. 
 

Social konsekvensanalys  
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys.  
 
Miljömässig konsekvensanalys  
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys.  
 
Ekonomisk konsekvensanalys  
Att som motionären föreslår ersätta badhuschef med två badhusvärdar är inte 
ekonomiskt realistiskt. Den totala lönekostnaden (inklusive PO) för badhuschefen 
uppgår till 63 434 kr/mån, medan medianlönekostnaden för en badhusvärd är 39 
812 kr/mån. Kostnaden för badhuschef motsvarar alltså lite drygt 1,5 
badhusvärdar. De uppdrag som badhuschef idag gör inom exempelvis 
administration, säkerhet och arbetsledning behöver fortfarande utföras och 
föreslagen förändring ger sannolikt marginellt eller ingen mer arbetad tid ”på 
golvet” i badhuset och därmed obetydlig om ens någon effekt på öppethållande.  

 
Förvaltningens förslag till beslut  
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kommunchef Veronica 
Svensson. 

Cecilia Albertsson (M) yrkar bifall. 
 
Håkan Bergström (S) yrkar bifall. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om nivån på badhusvärdarnas löner, vilken 
besvaras av Veronica Svensson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och 
Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 

Välfärdsutskottets beslut 
Motionen avslås. 
 
 
--- 
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Under kommunstyrelsens behandling av ärendet uppmärksammar ordförande 
Cecilia Albertsson (M) att det är välfärdsutskottets förslag till beslut. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på välfärdsutskottets 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Motionen avslås. 
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§ 115 Yttrande över Cecilia Albertssons (M) motion om 
ambassadörer, dnr KS 23/00128 

Beslutsunderlag 
Cecilia Albertssons (M) motion, daterad 2023-04-11 
Protokollsutdrag KF 2023-04-11 § 49 
Protokollsutdrag KS 2023-05-09 § 106 
Bilaga 1 Ambassadörer omvärldsanalys, daterad 2024-02-15 
Bilaga 2 Storytelling som kulturförändrare, daterad 2024-03-26 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2023-05-09 kommunförvaltningen i uppdrag att bereda Cecilia 
Albertssons (M) motion om ambassadörer. 
 
Motionären föreslår att förvaltningen ska utreda hur Hällefors kommun skulle kunna 
genomföra utnämning av officiell ambassadör. Motionen tar upp flera möjliga krav på 
ambassadören samt flera syften och mål med att utse ambassadör. 
 
Utifrån att motionen ger en bild av hur en ambassadör kan vara och vad ambassadören 
skulle kunna göra, sökte förvaltningen information hos kommuner som har ambassadörer. 
Utredningen visar hur kommunerna nominerar och utser ambassadörer, krav och syften 
samt uppdragsbeskrivning. Utredningen redovisas i omvärldsanalysen i bilaga 1. 
 
Omvärldsanalysen visar att ambassadörer på det sätt som motionären föreslår inte alltid 
utses direkt av kommunen. Det är ofta en fristående förening som driver frågan, hanterar 
nomineringar, planerar event och utser ambassadör. I vissa fall får allmänheten nominera 
och en jury bestående av politik och näringslivsrepresentanter utser ambassadörer. Inom 
de kommuner som själva utser ambassadörer är det ofta näringslivs- eller 
kommunikationsavdelningen som hanterar förfarandet. De kommuner som har slutat att 
utse ambassadörer har slutat på grund av att utfallet av publicitet blivit lägre i förhållande 
till den tid och resurser som administrationen utgjort. 
 
Risken för konflikter, kränkningar och hot finns ständigt i kommunal kommunikation på 
sociala medier. Detta är en risk som särskilt bör beaktas i detta sammanhang. 

 
En viktig fråga är också hur ambassadörens arbete ska kontrolleras, både gällande kvalitet 
och innehåll. Dessutom finns flertalet faktorer som behöver kontrolleras för att säkerställa 
att en nominerad person är lämplig som ambassadör. 

 
Inom förvaltningen finns inte resurser för att hantera detta. Det är en resurskrävande 
hantering och förvaltningen gör bedömningen att utfallet i förhållande till de insatser som 
kommer att krävas inte är försvarbara.  

 
Förvaltningen gör också bedömningen att utse ambassadörer är aningen omodernt och att 
andra metoder för att sprida en positiv bild av Hällefors kommun finns att tillgå samt vara 
mer lämpade att använda i befintlig förvaltning.  
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Att lyfta goda exempel och att arbeta med storytelling som kulturförändrare är en  
metod som skulle kunna passa in i förvaltningen befintliga arbete på ett bra sätt. Ett 
arbetssätt som utan att utse ambassadörer ändå kan bidra till att sprida en positiv bild 
av kommunen och som går hand i hand med kommunens kommunikationsarbete.  

 
Att använda sig av storytelling för att förändra kulturer, normer eller attityder en 
beprövad metod för att skapa identitet eller förstärka ett varumärke. Metoden har 
prövats i flera kommuner och regioner och både en guide och exempel hur Vansbro 
kommun arbetat framgångsrikt med metoden finns att hämta på Tillväxtverkets sida. 
En sammanställd rapport av dessa redovisas i Storytelling som kulturförändrare i 
bilaga 2. 
 
Utifrån bedömningen att kommunförvaltningen i dagsläget inte har resurser för att 
hantera arbetet med att utse ambassadörer föreslår förvaltningen att motionen avslås, 
men att förvaltningen istället får i uppdrag att börja arbeta med Storytelling som metod 
för kulturförändring.   

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys, men 
gör bedömningen att tid och resurser tar mer i anspråk än vad publicitet skulle ge. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Motionen avslås men ger förvaltningen i uppdrag att börja arbeta med 
Storytelling som metod för kulturförändring.   
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar näringslivschef 
Camilla McQuire. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M), Susanne Grundström (S) och Håkan 
Bergström (S) yttrar sig. 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
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Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Motionen avslås men ger förvaltningen i uppdrag att börja arbeta med 
Storytelling som metod för kulturförändring.   
 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yttrar sig Allan Myrtenkvist 
(S), ordförande Cecilia Albertsson (M) och Sten Walegren (GL). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Motionen avslås men ger förvaltningen i uppdrag att börja arbeta med 
Storytelling som metod för kulturförändring.   
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§ 116 Skrivelse angående anmälningsplikt kommunal 
verksamhet, dnr KS 24/00102 

Utifrån ett ledamotsinitiativ från Katja Ollila (V) beslutade kommunstyrelsen 
2024-05-07 § 96 följande; 
 
Att kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att anmälningsplikt inte bör 
införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk 
verksamhet, fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga, eller 
socialtjänsten. 
 
Med handlingarna till kommunstyrelsens sammanträde 2024-06-11 har 
”Förslag: Skrivelse angående anmälningsplikt kommunal verksamhet” från 
Katja Ollila (V) skickats med. Kommunstyrelsen har att ta ställning till om det 
är denna skrivelse som ska skickas till regeringen. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Lars-Göran Zetterlund 
(C) avslag på skrivelsen. Till Lars-Göran Zetterlunds (C) avslagsyrkande 
ansluter sig Ulrika Jonsson (M) och ordförande Cecilia Albertsson (M) 
 
Håkan Bergström (S) yrkar bifall till skrivelsen. Till Håkan Bergströms (S) 
bifallsyrkande ansluter sig Sten Walegren (GL).  
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om benämningen angiverilag, vilket delvis 
besvaras av ordförande Cecilia Albertsson (M) och delvis av Katja Ollila (V). 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om tidigare beslut, vilket delvis besvaras av 
nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Katja Ollila (V), Wilhelm Tham (GL), 
Allan Myrtenkvist (S), Lars-Göran Zetterlund (C), ordförande Cecilia 
Albertsson (M), Håkan Bergström (S) och Ulrika Jonsson (M), flera vid 
upprepade tillfällen. Nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist 
tillför också sakuppgifter kring tidigare beslut, ärendeprocess och alternativa 
hanteringar. 
 
Mötet ajourneras cirka fem minuter. 
 
När förhandlingarna återupptas konstaterar ordförande Cecilia Albertsson (M) 
att det finns två förslag till beslut, bifall till skrivelsen respektive avslag till 
skrivelsen. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) föreslår en beslutsgång där de båda 
förslagen ställs emot varandra och föreslår att omröstning genomförs genom 
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handuppräckning, vilket bifalls. 
 
För bifall till skrivelsen röstar Christer Olken (S), Allan Myrtenkvist (S), 
Håkan Bergström (S), Bo Werner (V), Katja Ollila (V) och Sten Walegren 
(GL). 
 
För avslag på skrivelsen röstat Wilhelm Tham (GL), Margeurite Wase (C), 
Ulrika Jonsson (M), ordförande Cecilia Albertsson (M) och Lars-Göran 
Zetterlund (C). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) konstaterar att skrivelsen bifalls med sex 
röster emot fem. 

Kommunstyrelsens beslut 

Skrivelse angående anmälningsplikt kommunal verksamhet bifalls. 
 
 
Mot beslutet reserverar sig Wilhelm Tham (GL), Lars-Göran Zetterlund (C), 
Ulrika Jonsson (M), Cecilia Albertsson (M) och Margeurite Wase (C). 
 
Exp till 
Regeringskansliet + skrivelse 

 
 
  





 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(50) 

Datum  
2024-06-11  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 117 Medborgarförslag om skolskjuts, dnr KS 23/00348 

Remitterat medborgarförslag remitterades 2023-12-12 § 198 från 
kommunfullmäktige till kommunstyrelsen. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar ordförande Cecilia 
Albertsson (M) avslag med motivering att en upphandling är genomförd och 
att riktlinjer finns. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Allan Myrtenkvist (S) och Sten 
Walegren (GL). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Avslag med motivering att en upphandling är genomförd och att riktlinjer 
finns. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + brev 
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§ 118 Madelene Jönssons (SD) motion om tydliggörande 
av ansvar för kultur- och fritidsenhetens verksamhet, 
dnr KS 24/00089 

Rubricerad motion remitterades 2024-04-23 § 49 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yttrar sig ordförande Cecilia 
Albertsson (M) och yrkar följande; 

- Motionen avslås med hänvisning till att KS i enighet antog en reviderad 
delegeringsordning så sent som i maj. 
 

- Yttrandet som antogs till revisorerna som svar på deras granskning av 
kommunens investeringsprocess samt investeringsärendet badhuset antogs 
också i enighet av KS den 21/11-2023. 
 

- Reglementet kommer ses över och revideras när vi har en ny kanslichef på 
plats. När vi pratade i våras om detta så kom vi överens i KS preside om 
att vi inväntar tekniska nämndens och deras reglemente, innan vi tar om 
vårat. 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

- Motionen avslås med hänvisning till att KS i enighet antog en reviderad 
delegeringsordning så sent som i maj. 
 

- Yttrandet som antogs till revisorerna som svar på deras granskning av 
kommunens investeringsprocess samt investeringsärendet badhuset antogs 
också i enighet av KS den 21/11-2023. 
 

- Reglementet kommer ses över och revideras när vi har en ny kanslichef på 
plats. När vi pratade i våras om detta så kom vi överens i KS preside om 
att vi inväntar tekniska nämndens och deras reglemente, innan vi tar om 
vårat. 
 

 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
34(50) 

Datum  
2024-06-11  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 119 Madelene Jönssons (SD) motion om idrottsskola, 
dnr KS 24/00091 

Rubricerad motion remitterades 2024-04-23 § 50 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Lars-Göran Zetterlund 
(C) att motionen remitteras till kommunförvaltningen för beredning. Håkan 
Bergström (S) ansluter sig till Lars-Göran Zetterlunds (C) yrkande. 
 
Katja Ollila (V) och ordförande Cecilia Albertsson (M) yttrar sig. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på Lars-Göran 
Zetterlunds (C) yrkande, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Motionen remitteras till kommunförvaltningen för beredning. 
 
 
Exp till 
Madelene Jönsson 
Veronica Svensson 
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§ 120 Val av nytt ordinarie ombud i Gullspångs 
vattenvård (GVR och GVVF), dnr KS 24/00093 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Ulrika Jonsson (M) att 
platsen lämnas vakant, vilket bifall. 
 
Kommunstyrelsens beslut 

Vakant. 
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§ 121 Aktuella remisser, dnr KS 23/00082 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
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§ 122 Information från kommunalförbund, gemensamma 
nämnder, bolag och BRÅ, dnr KS 23/00081 

Under kommunstyrelsens behandling av ärendet informerar ordförande 
Cecilia Albertsson (M) utförligt från EST, BRÅ i maj blev inställt och nästa 
möte är i september. Från EST rapporteras om läget i skolan, kulturskolan, 
samlingsplatser för ungdomar, antal brott och förekomsten av bluffakturer och 
bluffsamtal. Under informationen yttrar sig Margeurite Wase (C), Christina 
Kuurne (S) och Allan Myrtenkvist (S). 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) informerar från Mälardalsrådet årsmöte och 
ordförande Cecilia Albertsson (M) och Katja Ollila (V) tillför. Katja Ollila 
(V) deltog som representant via region Örebro län. Förutom själva 
årsstämman deltog representanterna på olika studiebesök. Under 
informationen ställer Allan Myrtenkvist (S) fråga om material från 
Mälardalsrådet, vilket delvis besvaras av nämnd- och utredningssekreterare 
Malin Bergkvist och kompletteras av ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Christer Olken (S) informerar från Bergslagens räddningstjänst, få ärenden på 
senaste mötet. Information gavs kring personal och ekonomi, ekonomin ser 
för närvarande ut att gå ihop på grund av få bränder. 
 
Håkan Bergström (S) informerar kort kring gemensam vattenplanerare. 
 
Sten Walegren (GL) informerar kring Gullspångsälvens vattenvård och 
väcker frågan att bjuda in dem till kommunstyrelsen, ordförande Cecilia 
Albertsson (M) tar med sig frågan i planeringen av kommunstyrelsens 
beredningstid. 
 
Allan Myrtenkvist (S) informerar från tekniska nämnden. Han informerar 
bland annat om en tvärgrupp, nattvandring och parkeringskontroller samt 
lyfter en fråga om sänkt hastighet genom centrum. Sten Walegren (GL) ställer 
fråga om vem som gör trafikplanen, vilket delvis besvaras av Allan 
Myrtenkvist (S). Sten Walegren (GL) ställer följdfråga om vem som beslutar 
om trafikplanen, vilket delvis besvaras av Allan Myrtenkvist (S) och 
ordförande Cecilia Albertsson (M). Under informationen yttrar sig Lars-
Göran Zetterlund (C), Sten Walegren (GL), Margeurite Wase (C), Christian 
Kuurne (S) och Håkan Bergström (S).  
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
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§ 123 Skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av 
undervisningen i källkritiskt förhållningssätt – fokus 
gymnasieskola (dnr: SI 2022:8458), dnr KS 23/00113. 

Informationsunderlag 
Uppföljningsbeslut efter kvalitetsgranskning av undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt – fokus gymnasieskolan vid Pihlskolan i Hällefors kommun, daterad 
2024-03-14 

Ärendet 
Skolinspektionen har genomfört en tematisk kvalitetsgranskning vid Pihlskolan. 
Granskningen avsåg verksamhetens kvalitet inom undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt. Syftet med granskningen är att granska de utvalda skolornas 
undervisning i källkritiskt förhållningssätt till digitala och andra källor, med fokus på 
gymnasieskolan. I granskningen omfattar begreppet källkritiskt förhållningssätt både 
källkritik, källtillit och informationssökning. Granskningen ska bedöma i vilken 
utsträckning undervisningen främjar elevernas förmåga att söka och värdera information 
samt använda såväl digitala som andra källor.    

 
I Skolinspektionens beslut juli 2023 ställdes krav på uppföljning på tre 
identifierade områden. Rektor vid Pihlskolan genomförde under hösten åtgärder 
inom de utpekade områdena.  Kommunen lämnade i januari 2024 redovisning av 
åtgärder och resultat till Skolinspektionen.  
 
Uppföljningsbeslut från Skolinspektionen inkom 2024-03-14. Uppföljningsbeslutet 
bedömer vidtagna åtgärder enligt nedan och med detta avslutade Skolinspektionen 
granskningen, men kommer att fortsätta följa huvudmannen i sin samlade risk- och 
väsentlighetsanalys. 
 
Undervisning för att främja elevernas förmåga att söka och värdera information 
samt använda digitala och andra källor 
Utvecklingsområde 1: Rektorn, lärarna och skolbibliotekarien behöver utveckla ett 
systematiskt samarbete i frågor som rör undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Huvudmannen har vidtagit tillräckliga åtgärder för att höja kvaliteten. 
 
Utvecklingsområde 2: Lärarna behöver utveckla undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt så att eleverna får verktyg att på ett medvetet sätt att söka, granska 
och värdera information i olika sorters källor. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Huvudmannen har påbörjat ett arbete som ligger i linje med Skolinspektionens 
bedömning av vad som behövs för att höja kvaliteten inom bedömningsområdet. 
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Utvecklingsområde 3: Lärarna behöver utveckla undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt genom att ge eleverna ett aktivt stöd i arbetet med att söka, granska 
och värdera olika typer av källor. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Ytterligare kvalitetshöjande åtgärder behövs. 
 
Skolinspektionens samlade bedömning är att ytterligare åtgärder behövs för att höja 
kvaliteten. Skolinspektionen förutsätter att huvudmannen tar ansvar för ett fortsatt 
utvecklingsarbete. Skolinspektionen avslutar därmed granskningen, men kommer att 
fortsätta följa huvudmannen i sin samlade risk- och väsentlighetsanalys. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar skolchef Tina Lanefjord. 

 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till handlingarna. 
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§ 124 Beslut om avslutad tillsyn från Inspektionen för 
vård och omsorg (dnr. 3.5.1-46067/2022), dnr KS 
22/00250 

Informationsunderlag 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) beslut 2024-03-15 

 
Ärendet 
IVO gjorde tillsyn av medicinsk vård och behandling till äldre personer med misstänkt 
eller konstaterad covid-19 som bor på särskilt boende som drivs av kommunstyrelsen i 
Hällefors kommun i februari 2021. Sedan dess har ett tillsynsärende pågått där 
kommunen arbetat med förbättringsåtgärder och redovisade de senaste resultaten av 
dessa till IVO under 2023.  

 
Av IVO:s beslut i ärendet, fattat den 21 mars 2023, framgick följande bristpunkter: 

 
Den personal som gör medicinska bedömningar har inte tillräcklig kompetens för 
arbetsuppgiften och behärskar inte det svenska språket i tillräcklig omfattning. 

 
- Dokumentationen sker inte enligt gällande regelverk och det finns inte en kontinuitet 
i personalgruppen som främjar en god vård. 
- Läkemedelshanteringen sker inte på ett patientsäkert sätt. 
- Vården i livets slutskede sker inte enligt gällande regelverk. 

 
Av IVO:s beslut i ärendet, fattat den 13 juli 2023, framgick att nämndens redovisning 
inte var tillräcklig inom följande områden: 

 
- Sjuksköterskans förutsättningar att bedöma patientens hälsotillstånd samt 

handleda/stötta vård- och omsorgspersonal 
- läkartillgång/läkarmedverkan 
- kontinuitet gällande läkare 
- genomförande av läkemedelsgenomgång 
- genomförande av brytpunktssamtal 
- Det saknas tillräckliga uppgifter om när och hur nämndens redovisade åtgärder 

kommer att följas upp. 
 
Förvaltningen har under 2022 och 2023 arbetat med att åtgärda bristerna i tillsynen. 
Förvaltningen har bland annat genomfört:  
Utbildning i SBAR (Situation, Bakgrund, Aktuell bedömning, Rekommendation, en 
modell för att kommunicera strukturerat i vården) under flera år i kommunen och att 
dokumentera i vårdplan.  Under 2023 har fem olika utbildningsblock erbjudits 
baspersonal i form av internutbildning. Varje utbildningstillfälle var på 3 timmar i bland 
annat följande ämnen:  Basal hygien, basal omvårdnad, läkemedelshantering 
rimlighetskontroll, kvalitetsregister, enklare sjukdomslära, kateterskötsel, benlindning, 
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blodtryckskontroll, personcentrerad vård, vikten och värdet av teamarbete, teamträff och 
ärendegenomgång 
Regelbundna samverkansmöten mellan chef för vårdcentralen och medicinskt ansvarig i 
förvaltningen har införts för att säkerställa samverkan och läkartillgång.  
 
En chefsutbildning Fem nycklar till en språkutvecklande arbetsplats kommer att 
genomföras. Utbildningen vänder sig till enhetschef med syfte att skapa en 
språkutvecklande arbetsplats inom vård och omsorg. Kommunen har även beslutat att 
ansluta sig till utbildningsprogrammet ”yrkesresan” från SKR samt kommer att utbilda 
språkombud.  
 
Förvaltningen har även reviderat flera rutiner och handlingsplaner. 
 
IVO beslutade 2024-03-15 att den pågående tillsynen avslutas. IVO:s bedömning är att 
vårdgivaren efter redovisning har vidtagit åtgärder som ger förutsättningar att komma till 
rätta med de brister som IVO har konstaterat. Redovisningen innehåller såväl pågående 
som planerade åtgärder, metoder för uppföljning och effekter av genomförda åtgärder. 
IVO kan konstatera att vårdgivaren även visat på hur vårdgivaren i sin egenkontroll har 
för avsikt att säkerställa att vidtagna åtgärder får avsedd effekt. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om specialistsjuksköterskor, om permanent 
palliativt vårdteam är aktuellt och kommunens arbete med att plocka upp de 
utbildade efter avslutad utbildning, vilka besvaras av Malin Olsson. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur kommunen arbetar med att motivera 
personal att vidareutbilda sig och hur kommunen hjälper till vid utbildning, vilka 
besvaras av Malin Olsson. 
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Margeurite Wase (C) ställer fråga om arbetet med palliativ vård och krav och 
kompetens runt den typen av vård, vilken besvaras av Malin Olsson.  
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om kommunens regler om användandet av privata 
mobiler på arbetsplatser, vilken besvaras av Malin Olsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till handlingarna. 
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§ 124 Forskningsprojekt HUR MÅR DU, dnr KS 24/00081 

Informationsunderlag 
Projektbeskrivning - Developing A Novel Framework For A Person-Centered 
Approach to Wound Care In Primary Care: An Exploratory Sequential 
Mixed- Methods Study “HOW ARE YOU – Project” (Bilaga) 

 

Ärendet 
Omsorgen i Hällefors kommun deltar under 2024 i forskningsprojekt HUR 
MÅR DU - Att utveckla ett nytt ramverk för ett personcentrerat 
tillvägagångssätt inom sårvården i primärvården. Studien görs av doktorand 
Henna Odisho (som även är anställd sjuksköterska i Hällefors kommun) vid 
Örebro Universitet. Henna handleds av Dimitri Beeckman, Malin Karlberg-
Traav och Georgina Gethin. 

 
Andelen patienter med svårläkta sår ökar. Det finns olika typer av svårläkta 
sår, såsom venösa bensår, arteriella bensår, fotsår och trycksår. Sådana sår 
påverkar cirka 40 000 personer i Sverige och står för cirka 2-4 % av den totala 
sjukvårdskostnaden. Patienter med svårläkta sår har ofta komplexa 
vårdbehov, flera samtidiga sjukdomar och återkommande 
sjukhusinläggningar.  

 
Patienter som drabbas av diabetes fotsår har en dödlighet på 50 % på 5 år, 
vilket är högre än de flesta allvarliga cancerformer. Att leva med ett svårläkt 
sår kan leda till social isolering, smärta, förlust av anställning, rädsla för 
återfall och amputation. Även om vissa framsteg har gjorts när det gäller 
behandlingsalternativ, särskilt för venösa bensår, har de senaste insatserna 
inriktats på hem- och digitalt baserad vård. Detta kan oavsiktligt leda till 
isolering av en redan sårbar patientgrupp. Patienter och deras närstående 
förväntas i allt högre grad ta ansvar för den egna vården, vilket delvis drivs på 
av olika faktorer såsom bristen på sjuksköterskor och användningen av 
digitala verktyg för att minska antalet klinikbesök.  

 
Projektet arbetar med att utveckla metoder för en proaktiv vård och att hitta 
sätt att hjälpa patienter hantera och leva med ett komplext, långvarigt tillstånd 
på ett sätt som är förenligt med principerna för personcentrerad vård. 
Projektets syfte är att samskapa ett nytt ramverk för ett personcentrerat 
tillvägagångssätt inom sårvården i primärvården. 

 
Projektet är kopplat till Nära vård vilket innebär en omställning där vården 
samskapas med invånarna och där arbetet är personcentrerat, sammanhållet, 
proaktivt och hälsofrämjande. 

 
Projektet kommer att genomföras fyra delar. Först genomförs en 
intervjustudie med avsikt att undersöka patienters och närståendes 
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erfarenheter av vården av svårläkta sår. Därefter genomförs fokusgrupps-
intervjuer för att undersöka vårdpersonalens erfarenheter av att vårda patienter 
med svårläkta sår. Sedan genomförs en kvantitativ enkätundersökning med 
syfte att samla in synpunkter från patienter och deras närstående angående 
vilken typ av information, resurser och stöd de behöver samt hur de föredrar 
att ta emot eller få tillgång till informationen om sårvård. Informationen 
kommer sedan att sammanställas som ett nytt ramverk för ett personcentrerat 
tillvägagångssätt inom sårvården i primärvården. 

 

Social konsekvensanalys 
Forskningsprojektet i sig bedöms inte ha några sociala konsekvenser på 
kommunens innevånare. I förlängningen kan dock resultaten leda till 
förbättrad effektivitet och kvalitet inom primärvård och den kommunala 
hälso- och sjukvården.   
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunen har inga kostnader i projektet förutom viss arbetstid hos 
personal.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till handlingarna. 
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§ 125 Forskningsprojekt datadriven utveckling av Nära 
Vård, dnr KS 24/00074 

Informationsunderlag 
- 

Ärendet 
Omsorgen i Hällefors kommun deltar under 2024 i forskningsprojekt datadriven 
utveckling av Nära vård. Projektet datadriven utveckling av Nära vård är ett 
forskningsprojekt mellan Region Örebro län och kommunerna i norra Örebro län. 
Helena Nilsson, Hälso- Sjukvård, Område FoU, är Region Örebro läns ansvariga 
forskare. Halmstad Högskola är forskningshuvudman och Farzaneh Etminani är 
huvudansvarig forskare. 
 
Projektet syftar till att skapa ny kunskap om hur region och kommun kan planera, 
utföra, mäta och följa upp den vård som levereras till alla individer som bor i 
Hällefors kommun och är 65 år eller äldre, både ur ett ekonomiskt perspektiv och 
kliniskt utfall (och patientnöjdhet och andra kvalitetsparametrar om data finns). 

Några exempel på frågor som vi avser besvara: 

- Hur kan patient- och brukardata från både kommun och region användas i en 
samlad analys för att förbättra förståelsen av vård- och omsorgsflöden, 
vårdkvalitet och effektivitet genom hela omsorgskedjan inom region och 
kommun? 

- Hur kan AI-baserade analyser användas som verktyg för att utveckla djupare 
kunskap om vård och omsorgsflöden, insatser och dess effekter? 

- Hur är leveransen av vård fördelad mellan region och kommun? 
- Hur är kostnaderna för vården fördelad mellan region och kommun? 
- Var i vårdkedjan mellan region och kommun (och tillbaka) finns gap? 
- Vilka är de drivande faktorerna för ökad vårdkonsumtion i gruppen? 
- I vilka situationer överbehandlar vi (tex mäta följsamhet mot riktlinjer)? 
- Hur kan kommun och region identifiera var i den gemensamma vårdkedjan 

vi kan fatta bättre beslut både kliniskt utfall och ekonomi? 
- och hur påverkar besluten den ena eller andra parten? 

Kommuner och regioner har ett svårt ekonomiskt läge som kräver minskade 
kostnader samtidigt som vi har en åldrande befolkning, färre barn som föds i 
länet och kompetensförsörjningsbrist inom flera nyckelprofessioner. För att 
offentlig verksamhet ska klara den här demografiska utmaningen och fortsätta ha 
förmåga att leverera vård med bibehållen kvalitet utifrån förutsättningarna måste 
vi hitta andra arbetssätt där vi använder vårs resurser på rätt nivå där de behövs 
bäst och utan att överbehandla. 

Kommunen förbinder sig i projektet att genomföra informationsklassning av 
datamängderna och utlämna vårddata och ekonomidata till analysföretag samt att 
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delta i resultatdiskussioner. Dataanalysen görs av den externa analysparten. 
Resultaten workshoppas och om nya frågor väcks gör analysföretaget om 
analyserna.  

Förvaltningens bedömning är att analysen av det insamlade materialet kan ge 
kunskap om kommunens faktiska sjukvårdskostnader vilka i sin tur kan utgöra ett 
gott diskussionsunderlag för samverkan med regionen (och vice versa). Projektet 
bedöms också kunna leda till en långsiktig effektivisering av kommunal Hälso- 
och sjukvård.  

Social konsekvensanalys 
Forskningsprojektet i sig bedöms inte ha några sociala konsekvenser på 
kommunens innevånare. I förlängningen kan dock resultaten leda till 
förbättrad effektivitet och kvalitet inom primärvård och övrig hälso- och 
sjukvård.   

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Det finns ingen finansiering för personal inom region eller kommun. 
Kommunens kostnader i relation till projektet är administrativ arbetstid från 
Chef HSL, MA samt Systemförvaltare i Omsorgen och ekonom.  
Externa forskningsmedel (1,8 msek Helena Nilsson huvudsökande) har 
använts för att upphandla analysföretagets tjänst. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet läggs till handlingarna. 
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§ 126 Delgivningsärenden 

A. Kommunförvaltningen: Avtal gällande guidning av 50-talslägenheterna 
med Korpen Hällefors respektive Hällefors Bridgeklubb; Avtal gällande 
rådgivning, granskning processen kring nytt badhus, med Conectura; 
Samarbetsavtal leasingsupporten; Protokoll elevråd årskurs 7-9; 
Upphandling industriteknisk utbildning dnr KS 24/00048; Uppdaterad 
riktlinje till attestpolicy. 
 

B. Polisen: Tillståndsbevis Affischering inför EU-valet (KD), uteservering 
restaurang Cornelis, uteservering Guldkringlan och Grythyttemarknad vår 
och höst. 
 

C. Lindesbergs kommun: Planeringsstrategi för översiktsplanen avseende 
mandatperioden 2022-2026 inklusive bilagor. 
 

D. Bergslagens överförmyndarnämnd: Verksamhetsberättelse 2023 för 
Bergslagens överförmyndarnämnd; Sammanträdesprotokoll Bergslagens 
överförmyndarnämnd 2024-04-17 
 

E. Bergslagens räddningstjänst: Minnesanteckningar från samrådsmöte 
Bergslagens räddningstjänst samt medlemskommuner 2024-04-03 
 

F. Länsstyrelsen: Beslut om bildandet av naturreservatet Sörgårdsmarken i 
Hällefors kommun samt beslut om föreskrifter m.m. 
 

G. Finnstigen: Inbjudan till Finnstigens 40-års jubileum 31/8. 
 

H. Gullspångsälvens vattenvårdsförbund och vattenråd:. Minnesanteckningar 
medlemsmöte 2024-05-08. 
 

I. Hopajola: Nyhetsbrev samt protokoll från årsmöte 2024-05-14. 
 

J. Svenskt vatten: Nyhetsbrev 2024-05-22. 
 

K. Tekniska nämnden: Beslut om att godkänna ändring av budget samt 
komplettering indikatorer; Finansieringsmodell för budget 2025; 
Ekonomisk uppföljning mars 2024. 
 

L. Bygg- och miljönämnden: Beslut om att godkänna ändring av budget samt 
komplettering indikatorer; Ekonomisk uppföljning mars 2024; Bygg- och 
miljönämndens sammanträdesprotokoll 2024-04-25. 
 

M. Leader Bergslagen: Protokoll från föreningsstämma 2024-04–23 inklusive 
bilagor; Nyhetsbrev. 
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--- 

Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om publicering av delgivningsärenden, 
vilket besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist- 
 
Med detta har kommunstyrelsen delgivits och informationen läggs till 
handlingarna. 
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§ 127 Delegeringsbeslut, dnr KS 24/00010 

A. Kris- och beredskapssamordnare Martin Modig: Enligt bilaga daterad 
2024-05-23 Yttrande angående antagande av hemvärnspersonal. 
 

B. Ekonomichef Jessica Jansson: Enligt bilaga daterad 2023-11-30; 
Omsättning av lån för Hällefors Bostads AB med kommunal borgen med 
total 7,6 miljoner kronor. Enligt bilaga daterad 2024-01-31; Inrättande av 
fyra handkassekort, försäljning av pistmaskin, bil Volkswagen Caddy 
WRS 872 och bil Fiat JKW 601 samt avskrivning av fordran. Enligt bilaga 
daterad 2024-03-31; försäljning av gräsklippare Stiga P901 C 4W, 
åkgräsklippare Husqvarna rider äldre modell, lövupptagare, gräsklippare 
Stiga Park 640 PWX AWD och lastbilsdomkraft Compac 10 ton samt 
inrättande av två resehandkassekort. 
 

C. Kommunchef Veronica Svensson: Omsättning av lån för Hällefors 
Bostads AB; Enligt bilaga daterad 2024-05-24 Överföring av 200 tkr 
investeringsmedel till Hällevi, avtalstecknande upphandling städtjänster 
och tvätt. 
 

D. HR-chef Ann Karlsson: Enligt bilaga avseende tidsperioden 2023-08-01 
till 2023-08-31; Beslut om löneförmåner vid fackliga ledigheter, 
överenskommelse om avslut av anställning inom omsorgens 
verksamhetsområde, löneöversyn Vision, Kommunal, SSR, Sveriges 
lärare och Vårdförbundet samt MBL-förhandling 
kommunchefsrekrytering. Enligt bilaga avseende tidsperioden 2023-09-01 
till 2024-04-30; Beslut om löneförmåner vid fackliga ledigheter, 
individuella överenskommelser inom bildning (2 stycken) samt 
överläggning med Kommunal gällande löneskuld. 
 

E. Fastighetschef Jessica Nilsson: Enligt bilaga daterad 2024-05-17; 
Anställning fastighetsskötare och fastighetsstrateg. 
 

F. Samhällsutvecklingschef Mikael Pulkkinen: Markupplåtelseavtal avseende 
elektrisk starkströmsledning Hällefors 9:413 och markupplåtelseavtal 
avseende elektrisk starkströmsledning Klockarskogen 15:1. 
 

G. Bibliotekschef Anne-Marie Alzén: Enligt bilaga daterad 2024-05-24; 
Tillfälligt ändrade öppettider på Hällefors och Grythyttans bibliotek i 
samband med helger i maj och juni samt sommaröppettider v 26-33 och 
lördagsöppet på Hällefors bibliotek. 

--- 

Med detta har kommunstyrelsen informerats om att beslut har fattats i 
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ovanstående ärenden. 
 
 
 
Innan mötet avslutas önskar kommunstyrelsens ordförande Cecilia Albertsson 
(M) alla en trevlig och fin sommar. 
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